
Junák – český skaut, kraj Vysočina, z. s.
Horní 3188, 580 01, Havlíčkův Brod | IČO: 70893411, ev. č.: 610

Zápis z krajské rady ze dne 26. 11. 2021
Místo konání: on-line

Přítomni:

Členové KRJ
Jiří Wasserbauer – Bejza, Dagmar Vencálková – Dáša, Zdeněk Karas –
Roy, Hana Kotlas – Venci, Jana Jirásková – Wiki, Vladimír Slovák –
Jehlička

Zpravodajové Marie Procházková – Azuritek, Monika Bílková – Smilie, Jakub Axman,
Barbora Štohanslová – Acly, Milan Dvořák

Hosté Jindřich Kubíček, Pavel Oulehla - Čerstvej

Nepřítomni: Členové KRJ Eva Novotná – Mikro
Zpravodajové Ivan Touška – Čuzl, Šárka Pavlásková

Přítomno 6 ze 7 členů krajské rady s právem hlasovacím.

Program:

1. Rádcovské kurzy v kraji - koordinace z KRJ
2. Setkání výchovných zpravodajů
3. Krátké vzdělávací okénko
4. ČK Čtyři palice
5. Novinky na web KRJ
6. Informace o proběhlých hospodářských seminářích
7. Inventarizace
8. Hospodářský pelmel
9. Valné shromáždění Rady dětí a mládeže Kraje Vysočina
10. Setkání VRJ se skautskými kraji
11. Registrace
12. Orlovy - dočkají se rekonstrukce?

Bod 1) Rádcovské kurzy v kraji - koordinace z KRJ

Za účasti Pavla Oulehly - Čerstvého proběhla diskuze nad aktuálními kapacitami rádcovských kurzů na
Vysočině a možným převisem zájemců po pandemickém roce. Pravidelně se konají dva rádcovské kurzy -
RaK Meziřečí (pořádaný střediskem Velké Meziříčí) a RaK Castoria (pořádaný střediskem Bobři Havlíčkův
Brod).

Na úrovni kraje budou termíny rádcovských kurzů koordinovány tak, aby nekolidovaly:
● se skautskými závody
● s případnými jednorázovými výchovnými akcemi (např. setkáním výchovných zpravodajů)

Přehled akcí (závodů, RaK a dalších jednorázových) vede Azuritek, pro koordinaci prosíme pořadatele, aby
s ní termíny konzultovali na: AzuritekVelMez@skaut.cz. Potvrzené termíny jsou umisťovány do sdíleného
kalendáře: https://vysocina.skauting.cz/kalendar/

Tématem rádcovského vzdělávání se chceme zabývat i nadále. Pro nastavení správné cesty prosíme
o vyplnění několika souvisejících otázek v dotazníku ohledně setkání výchovných zpravodajů, viz následující
bod.
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Pokud máte chuť pomoci s rádcovským vzděláváním, tak RaK Meziřečí i RaK Castoria jsou ochotni
přijmout do týmu pár nových instruktorů, případně jim poskytnout stáž pro získání know-how pro případné
založení dalšího budoucího RaK v rámci kraje. Mj. i tímto směrem jsou nastaveny otázky v dotazníku, kde
lze uvést i případné činovníky ochotné se do rádcovského vzdělávání zapojit. RaK Meziřečí dále nabízí
i poskytnutí materiálů a struktury programu.

Bod 2) Setkání výchovných zpravodajů

Krajská rada chce v roce 2022 zorganizovat víkendové setkání lidí, kteří se na střediscích a v oddílech věnují
výchově a vzdělávání (účast není podmíněná funkcí výchovného zpravodaje).

Setkání se uskuteční o víkendu 25.-26. března 2022.

Pro vyladění setkání dle Vašich představ nám velice pomůže vyplnění následujícího dotazníku:
https://www.survio.com/survey/d/Y8E9Q7S9G1L7T3Y3X

Vaše odpovědi za středisko vyplňte, prosím, do 16.1.2022.

Náhled na dotazník pro případné projití předem, kde se odpovědi neukládají - pro využití např. jako příprava
na střediskovou radu:
https://www.survio.com/survey/d/Y8E9Q7S9G1L7T3Y3X?preview=1

Bod 3) Krátké vzdělávací okénko

Většina čekatelských a vůdcovských kurzů začíná s přihlašováním v období od prosince do března. Tudíž je
ideální doba ke sledování kurzů, o kterých uvažujete.

Úspěšně proběhl kurz ZZA Pruban pod patronací střediska v Havlíčkově Brodě. Zúčastnilo se jej
12 frekventantů, z toho 9 z Vysočiny.

Bod 4) ČK Čtyři palice

V průběhu roku 2022 plánujeme uskutečnit třetí ročník ČK Čtyři palice. Proběhla diskuze o možných
termínech, ze kterých vzešly dva možné scénáře:

● zahájení na jaře a ukončení na podzim
● nebo zahájení na podzim 2022

Konkrétní rozhodnutí vzejde až z jednání instruktorského týmu a mělo by být známo do příští krajské rady.

Bod 5) Novinky na web KRJ

Dáša nás informovala o publikačním plánu na webu krajské rady.

Bod 6) Informace o proběhlých hospodářských seminářích

Bejza informoval o proběhlých online seminářích. Celkem proběhly na podzim čtyři semináře. Nahrávky
a prezentace ze seminářů jsou dostupné na sdíleném google disku Skauti z Vysočiny (odkaz na složku se
záznamem je na konci souboru). Na 1. čtvrtletí 2022 jsou plánována tato témata:

● 2. února - Účetní závěrka
● 23. února - Daňové přiznání
● 9. března - Jak číst informace v účetních výkazech
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Bod 7) Inventarizace

KRJ přijala toto usnesení:

KRJ jmenuje inventarizační komisi ve složení: Monika Bílková – Smilie (předsedkyně), Barbora
Štohanslová – Acly.

Pro 5, proti 0, zdržel se 1.

Bod 8) Hospodářský pelmel

Pro zajištění zastupitelnosti zařídí Bejza v bance přístupová práva k bankovnímu účtu KRJ pro Wiki a Venci.

S ohledem na aktuální zvyšování úrokových sazeb zvažuje KRJ zřízení spořicího účtu pro zhodnocení
volných finančních prostředků. Bejza zjistí vhodné nabídky na trhu.

Bod 9) Valné shromáždění Rady dětí a mládeže Kraje Vysočina
(informace doplněny až po krajské radě)

Ve středu 1. prosince proběhlo v on-line formě Valné shromáždění RDMKV. Za skauty se účastnil Zdeněk
Matějka - Man, Vítek Koutenský - Pudil a Bejza.

Projednána byla zpráva o činnosti. RDMKV se hodně zabývá vzděláváním. Pro nás jsou využitelné zejména
zdravotnické kurzy.

Předseda Jan Burda dále informoval mj. o tom, že se po několika letech povedlo na Kraji Vysočina prosadit
grantový program na vybavení kluboven a základen. Podmínky budou stejně jako u již zaběhlého programu
na celoroční činnost s dětmi a mládeží zveřejněny 14. prosince, žádosti je možné podávat do 28. ledna.
Více informací na stránkách Kraje Vysočina.

Program Sportoviště, klubovny a táborové základny 2022:
https://www.fondvysociny.cz/dotace/zadosti/FV02846?kat=4&s=vse

Program Sportujeme a Volný čas 2022:
https://www.fondvysociny.cz/dotace/zadosti/FV02829?kat=4&s=vse

Do vedení RDMKV (představenstva) byl na další období zvolen Pudil.

Bod 10) Setkání VRJ se skautskými kraji

Roy a Dáša informovali o podrobnostech ze setkání Výkonné rady se skautskými kraji:

● Nejprve byl diskutován vývoj okolo Skautské energie. Příští rok bude z ústředí, pokud od MŠMT
obdrží Junák finanční podporu, o kterou žádá, rozdělena mimořádná dotace pro kraje, která by měla
směřovat na sanaci škod, které způsobilo prudké zdražení cen energií. V balíčku z Ústředí šla
nabídka podpory pro organizační jednotky, kterým situace okolo Skautské energie způsobila větší
finanční obtíže - nabídka stále platí a lze ji využít.

● Následně ústředí informovalo o Mimořádném valném sněmu Junáka, který se uskuteční 18. června
2022 v Praze. Další řádný Valný sněm by se měl následně konat až v r. 2024 (tedy po 4 letech od
posledního naplánovaného řádného sněmu, který měl být v březnu 2020). V této souvislosti by
střediska, okresy a kraje měly mimořádně jednorázově možnost prodloužit si mandát svých rad cca
o ¾ roku až rok, aby se jejich sněmy sladily s periodou konání řádného Valného sněmu.
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● V závěru byly řešeny kapacity skautského vzdělávání. U čekatelských kurzů došlo k nárůstu
kapacity, ale stále je co zlepšovat. V příštích letech lze očekávat větší přetlak na vůdcovské kurzy,
vlivem většího množství čekatelů. Jako ideální se jeví motivovat k tomu, aby vznikly ještě další nové
čekatelské kurzy a ty stávající se pokusily (alespoň občas) uspořádat kurz vůdcovský.

Bod 11) Registrace

Milan informoval o nadcházející registraci a připravenosti ze strany KRJ. Dohodli jsme se, že kraj bude
registraci přebírat od středisek bezodkladně poté, co zkontroluje její správnost.

Bod 12) Orlovy - dočkají se rekonstrukce?

Jindra Kubíček, vedoucí střediska Humpolec, seznámil KRJ se studiemi možných stavebních úprav Orlov,
které by středisko rádo projednalo v širším plénu (ústředí, Gemini, kraj, …) a s plány a kroky, které by
následně v horizontu cca 3 let měly směřovat k rekonstrukci základny Orlovy. Projednávali jsme rovněž
možnou podporu ze strany kraje.

Termín příští rady:
21. 1. 2022, on-line přes Google Meet (  https://meet.google.com/dcu-iyyk-eeo), 18:00
18. 3. 2022, místo upřesníme, 18:00

V průběhu podzimu probíhají on-line semináře k různým hospodářským tématům. Z každého vzniká
i záznam, který najdete na našem krajském Google Disku:
https://drive.google.com/drive/u/0/folders/1GPIkfGLnAnhOPJJY6SdSdjY_OwzOWnfD

Zapsal: Jakub Axman
Ověřil: Jiří Wasserbauer – Bejza
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